
Výroční zpráva o životě sboru za rok 2023 
 

Rok 2023 byl ve sboru bohatý na události, setkání, radosti i starosti. Asi jako každý rok. Bohudíky. Můžeme se 

za něj ohlédnout s vděčností za všechny příležitosti a obdarování, které jsme dostali a snad i za to, co jsme 

mohli vydat pro druhé či pro sbor. Po stránce vnější se toho mnoho nezměnilo. Pokračovala válka na Ukrajině. 

Zvolili jsme nového prezidenta. Byla velká inflace a drahé energie.  

K bohoslužbám jsme se scházeli pravidelně (55krát, průměr 45 účastníků), bohoslužby vysíláme také online 

pro, ty, kdo nemohou z různých důvodů přijít. Zpravidla sloužil farář Martin Fér, vypomáhala seniorátní farářka 

Miloslava Hofmanová, i další hostující kazatelé. Během bohoslužeb probíhá nedělka, účast dětí je kolísavá. 

Probírají se příběhy dle katechetického cyklu připraveného ústředím. Děkujeme varhaníkům za doprovod, stále 

jimi jsou Jana Povolná, Zuzana Tesařová, Magdalena Férová, Markéta Ryglová a Kristýna Semecká. 

Magdalena také doprovází na flétnu, je-li písnička s kytarou.  Při svátečních bohoslužbách pak doprovází také 

Hanka Šuková na hornu. Nejnavštívenější bohoslužby bývají tradičně ty štědrovečerní. 

Večeře Páně probíhá pravidelně o první neděli v měsíci a o svátcích. Vysluhování probíhá buď z kalíšků nebo 

kombinovaně – kdo chce, pije z jednoho kalicha, kdo chce, vezme si kalíšky. 

Každou třetí neděli je připraveno posezení po bohoslužbách. Díky všem, kdo se pravidelně starají o přípravu. 

Měli jsme jeden sborový den, hostem byl po čase farář Mikuláš Vymětal a mluvil o rasismu. Díky Jirkovi 

Felkrovi za vaření nejenom při této akci.  

Večer Ekklésia nebyl žádný, ale snad se za něj dá považovat vystoupení básníka Miloše Doležala s hudebníkem 

Jardou Svobodou.  

Křest neproběhl žádný, ani svatba. Při pohřebních bohoslužbách jsme se rozloučili s pěti členy sboru. 

Během ledna jako tradičně proběhla tři ekumenická shromáždění v různých křesťanských sborech v našem 

městě. Prvního ledna byli faráři všech církví požádáni o požehnání pro město, to proběhlo na Nový rok mezi 

ohňovou šou a videomapingem na zdi zámku. K výročí 800 let první zmínky o Poděbradech proběhly 

ekumenické bohoslužby na kolonádě (1. října). S ostatními kazateli se pravidelně scházíme a mluvíme o tom, 

co se u nás děje. 

Probíhají biblické pro děti ve dvou skupinách v pátek (4+8 účastníků). Po biblických následuje oblíbený klub 

her (plánovaně „česko-ukrajinský“). Také letos proběhly dva tábory – minitábor pro rodiny s dětmi a „velký“ 

tábor pro školní děti. Velké díky patří mládeži, která se tábora a jeho přípravy účastní téměř v plném počtu a 

bez které by se tábory nemohly konat. 

Sborová dovolená se tentokrát konala na novém místě v Jeseníkách. Díky za organizaci Janě a Michalovi 

Povolným. 

Konfirmační cvičení bylo v říjnu zakončeno konfirmací (Sára Čáslavská, Sára Hofmanová a Alžběta 

Maňásková). Další konfirmandi momentálně nejsou.  

Po čase jsme ve velikonočním týdnu uspořádali hostinu ve stylu židovské sederové večeře. Předcházelo jí čtení 

pašijí. 

Z dalších výjimečných bohoslužeb nutno zmínit výročí první ordinace žen za kazatelky v naší církvi, při 

kteréžto příležitosti u nás církev v říjnu pořádala celocírkevní setkání, velmi vydařené. Díky všem za pomoc 

s náročnou organizací. 

Z tradičních akcí proběhla Noc kostelů, opět jsme s dětmi zpívali, vystoupení měla skupina Mrtvej (Miloš 

Rejchrt, Rosťa Tvrdík, Tomáš Molnár) a v kostele zakončil koncertem Kája Vepřek. 

Polabská evangelická pouť nebyla tolik navštívená jako jindy, ale program zajímavý – přednáška Viktora Bera a 

panelová diskuze s komisí pro přípravu rozhovoru s komunitou LGBTQ+ 

Nejnavštívenější akcí je GlorietFest, který se již po sedmé povedl a zřejmě co do návštěvnosti překonal rekordy. 

Také letos jsme vyrazili na sborový zájezd – tentokrát do Hradce, Josefova a na Kuks. 

V kostele se konalo velké množství koncertů, pravidelně vystupuje pěvecký sbor Mamáter, flétnová třída místní 

ZUŠ zde vystupuje a další. V adventu zde vystoupila Alena Hron s adventním pásmem.  



Naše prostory navštěvují různé skupiny, několik pěveckých sborů tu mívá soustředění, své akce tu pořádá 

seniorátní i celocírkevní mládež, výjezdní staršovstva. Členové i nečlenové sboru zde pořádají rodinné oslavy.  

Pokračovali jsme v pomoci ukrajinským uprchlíkům. Stále probíhají kurzy češtiny, klub (stolních) her, 

podporujeme individuální aktivity, tábora i jiných akcích se účastní děti z Ukrajiny. Uspořádali jsme výlet na 

zámek Loučeň, kterého se zúčastnilo kolem 45 osob. V létě jsme pořádali příměstský tábor pro předškolní děti 

z Ukrajiny – díky za organizaci patří Alině Zdyshchuk, která se ovšem vrátila domů, takže slibná spolupráce 

nebude pokračovat. I tak jsme vděčni. 

V červnu vykonal povinnou měsíční praxi student bohosloví a kandidát na kazatele Ondřej Zeman. V říjnu 

nasoupil na roční jáhenskou praxi Matěj Vaněk. Myslím, že jsou pro nás tyto celkem pravidelné „praxe“ 

obohacením a vzpomínáme na ně. 

Podrobnější informace o všem zmíněním výše i o všem dalším, co se u nás děje, se můžete dozvědět ve 

sborových dopisech (vyšly tři), na webových stránkách https://podebrady.evangnet.cz, na Facebooku, Youtube, 

na sborové nástěnce, občas i v městských zpravodajích a novinách. 

Za kavárničku, maminky s dětmi, staršovstvo a hospodaření jsou samostatné zprávy. 

Díky za spolupráci kurátorovi Michalu Povolnému a účetní Jitce Dubové za obří práci s naším rozrůstajícím se 

účetnictvím. Mnohá jména nezazněla a bylo by jich mnoho. Díky patří vám všem, kteří jakýmkoli způsobem 

pomáháte tomu, aby náš sbor byl živým a otevřeným společenstvím, kde může každý najít své místo. Místo – 

prostor, kde se můžeme scházet, sdílet svá obdarování, kam můžeme přicházet se svými radostmi i trápeními, 

nacházet povzbuzení. Prostor, kde snad také alespoň nedokonale odkazujeme k tomu, který nás pozval a nabízí 

povzbuzení, pomoc i smysl každému, kdo je hledá. 

 

Zpráva staršovstva poděbradského sboru za rok 2023 
 

Předkládám výroční zprávu staršovstva zvoleného březnu 2018 na šest let. První ustanovující schůze byla 5. 

dubna 2018, na které byl zvolen kurátor Michal Povolný, místokurátor Pavel Kubíček, předseda staršovstva 

Martin Fér, zapisovatel Jakub Lounek, účetní Jitka Dubová a pokladník Jan Hofman. Dalšími členovy staršovstva 

jsou H. Bulíčková, V. Rudajev, L. Ruml, L. Ryglová a M. Šuk. Náhradníky byli zvoleni T. Hudcovic, D. 

Kroupová, J. Maňásková, J. Richterová, E. Semecká, M. Svobodová, Z. Tesařová a E. Tomanová. Br. V. Rudajev 

v září loňského roku ze zdravotních důvodů rezignoval na funkci a krátce na to zemřel.  

V uplynulém roce bylo deset schůzí řádných a dvě mimořádné. Průměrná účast byla 9,4 řádných členů staršovstva 

a 1,2 členů z řad náhradníků. Z každé schůze je pořízen zápis. Tyto zápisy jsou uloženy ve farní kanceláři a verzi 

pro veřejnost lze dohledat na webových stránkách sboru, kde jsou v sekci „Stahujte – Informace ze staršovstva“. 

Činnost staršovstva se mimo jiné *) zaměřuje i na hospodářskou správu sboru. O některých činnostech bych se 

zde rád zmínil: V loňském roce byla dokončena kolaudace nové půdní vestavby. O zahradu se vzorně stará br. 

Síla, za to mu patří velké poděkování. Byla opravena střecha nad kůlnami a garáží. Před farou byla provizorně 

upravena cesta položením asfaltové drti, takže dešťová voda zde nevytváří kaluže bláta. Byl vypracován 

odbornou firmou projekt na odvedení dešťové vody s následným využitím na zalévání zahrady. Pokračování 

oprav teras a opěrných zdí se zpožďuje, částečně pro nedostatek peněz, kde své udělala inflace ve stavebnictví. 

Realizace opravy teras a nové dešťové kanalizace připadne novému staršovstvu, které bude letos zvoleno. 

Novému staršovstvu připadne i nelehký úkol nalezení nového kazatele či kazatelky sboru. První krůčky byly již 

učiněny. 

*) Poznámka pod čarou: co vlastně staršovstvo dělá? Staršovstvo je správní orgán farního sboru. Zejména mu 

přísluší pečovat spolu s farářem nebo jáhnem o bohoslužebná a katechetická shromáždění, o duchovní život rodin 

sboru, o hospodaření sboru, o ekumenické vztahy a misijní činnost v obvodu sboru. Podporuje kazatele a pomáhá 

jim v jejich práci, ve vzájemné bratrské odpovědnosti dbá, aby život kazatelů, starších i celého sboru byl ve shodě 

se svědectvím Písem svatých a s církevním řádem. Tolik Církevní zřízení § 23. Tak tedy doufám, že se nám to 

v uplynulém roce ale i v celém šestiletém funkčním období alespoň trochu dařilo.  

Sepsáno na Popeleční středu v únoru L. P. 2024, Pavel Kubíček 

 

https://podebrady.evangnet.cz/
https://facebook.com/evangelicipodebrady
https://youtube.com/@evangelicipodebrady


Maminky s dětmi – zpráva za rok 2023 – Míla Hofmanová, seniorátní farářka 
 

Skupina maminek na mateřské a rodičovské dovolené s malými dětmi se opět tento školní rok již tradičně 

schází každý čtvrtek od 9. hodin ráno v místnosti za kostelem. Herna s hračkami a vymezenou plochou na hraní 

je malým dětem plně dispozici. Občas se musí hernička trochu dovybavit, sem tam se z ní musí něco vyhodit, 

ale podle zpětných reakcí dětí slouží velmi dobře. Dětem se u nás líbí a rády se vracejí. Některé mají dokonce 

ve čtvrtek problém odejít.. . Scházíme se v počtu 5 – 8 maminek a jejich dětí, pro které je připravený čaj a 

krátký program k zastavení, zamyšlení i ke společné diskusi. Snažíme se vytvořit příjemnou, uvolněnou 

atmosféru. Maminky a těhotné ženy, které by chtěly přijít a třeba si ještě netroufají, jsou co nejsrdečněji zvány! 

Jsme potěšeni, že právě v minulém roce mezi nás našly cestu i nové tváře a posílily naše řady. Také se nám 

podařilo v létě uspořádat setkání seniorátních matek a další vydařená akce pak byl společný oběd na zahradě. 

Věříme, že strávené dvě hodinky v našem společenství je pro maminky vzpruhou a milým rozptýlením od 

všedních povinností a každodenní zátěže. 

 

Zpráva o hospodaření – Jitka Dubová 
 

V roce 2023 hospodařil náš sbor se ziskem 310 tis. Kč. Na saláru bylo vybráno 669 tis. Kč, což je o 19 tisíc Kč 

více, než bylo plánováno. Srdečně děkujeme všem členům sboru za jejich příspěvky. 

V rozpočtu na rok 2024 počítáme s vybraným salárem ve výši 670 tis. korun. Počet salárníků, kteří sboru 

pravidelně přispívají, je stabilní, a proto věříme, že se podaří rozpočet v tomto směru naplnit stejně jako 

v minulých letech.  

Rok 2023 byl rokem poklidným co se týká financí a investic. Zdárně jsme dokončili a zkolaudovali klubovnu, 

která nyní hojně slouží sborovému životu. 

V tomto roce je v investičním plánu budování dešťové kanalizace, která bude hrazena z velké části z dotací. 

Další plánovanou investicí je rekonstrukce koupelen na faře, ta bude hrazena z prostředků sboru.  

Na začátku tohoto roku sbor koupil pole v Koutech u Poděbrady za 201 tis. Kč.  

Našemu sboru se dlouhodobě daří naplňovat rozpočet, vybírat salár, rozvíjet hospodářské příjmy a také shánět 

dotace. Peníze jsou investovány do rozvoje sboru – buduje se, opravuje se, za volné peníze se kupují pole. 

Doufáme, že to těší nejen nás členy staršovstva, ale Vás všechny členy sboru. Věříme, že takových výsledků 

budeme společně dosahovat i v budoucnu. 

 

 

 

 

 


